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رئیس موسسه تحقیقات خاک و آب:

آینده منابع خاک و آب
مبهم است
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مهدی تاج : کی روش
تا جام ملت ها با ماست

4
هفته چهارم لیگ برتر فوتبال

ناکامی آبی ها و فرصت 
سوزی سرخ پوشان

1

علی اصغر صلواتی:
یک میلیارد و 950 

میلیون »یوآن« به پروژه 
مترو کرج تزریق می شود

دنیای هوادار در گفت و گو با مدیرکل بانوان استانداری البرز بررسی می کند 3

دغدغه هایی از جنس »زنانه«

در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید مطرح شد

پایان صدور مجوز ویلاسازی  در البرز
کوواچ، تلفن همراه را
در بایرن  ممنوع کرد

حکومت  نظامی 
در مونیخ!

4

»دنیای هوادار« به یاد روح قلم
 زنده یاد ناصر احمدپور 

منتشر می شود
4

رسانه ها فشار روی بازیکنان را کم کنند

شاهین طبع: همه چیز 
به روز مسابقات بستگی دارد

3

ایران 3 - 0 کره شمالی
»امیدها« زنده شدند!

تیم امید ایران روز گذشته )جمعه( در دومین دیدار خود در 
بازی های آسیایی به میدان رفت و در نهایت توانست با حساب 

سه بر صفر حریف خود را از پیش بردارد. 
از  شاگردان زلاتکو کرانچار ظهر دیروز دومین دیدار خود 
مرحله گروهی بازی های آسیایی جاکارتا را به انجام رساندند. 
دیداری که امیدهای جوان کشورمان در آن توانستند خود را 
آرام آرام حاکم بر توپ و میدان کنند و در نتیجه برتری خود 
را با یک پیروزی سه گله به پایان برسانند. امیر روستایی در 
بازی امروز امیدها توانست چهره منحصر به فردی از خود 
به نمایش بگذارد. او ضمن اینکه موفق شد اولین گل تیم 
امید در این تورنمنت را به ثمر برساند یک پنالتی نیز در 
آخرین دقایق به دست آورد تا برد شاگردان کرانچار پررنگ 

از قبل شود. 
دیدار  این  در  ایران  های  از خوب  نیز  پور  رزاق  ابوالفضل 
بود. او ارسال های موفقی در این بازی از خود به نمایش 
گذاشت ضمن اینکه گل اول تیم ملی روی ریباند ضربه او 

به دست آمد. 
عارف آغاسی نیز از بازیکنان خوب تیم ملی در خط دفاعی 
بود. او علاوه بر بازی موثر در خط دفاعی، توانست سومین 
گل تیم امید را نیز با ضربه ای دیدنی از روی نقطه پنالتی 

به ثمر برساند.

شرح گل ها: 
ایران 1 کره شمالی 0)دقیقه 27، امیر روستایی(: روی شوت 
پشت محوطه ابوالفضل رزاق پور و توپی که به پای محمدرضا 
آزادی برخورد کرد، امیر روستایی صاحب توپ و موقعیت شد 
و بدون از دست دادن آن با شوت تک ضرب پای چپ دروازه 

کره شمالی را به زیبایی باز کرد. 
ایران 2 کره شمالی 0)دقیقه 68، مهدی قائدی(: پاس قطری و 
دیدنی مهدی خانی در نزدیکی های محوطه جریمه کره ای ها 
و با اشتباه گلر و مدافع این تیم به قائدی رسید و او در حالی 
که تنها دروازه خالی را روبروی خود می دید موفق شد برای 

دومین بار تور دروازه کره ای را به لرزه در بیاورد. 
ایران 3 کره شمالی 0)2+90، عارف آغاسی(: حرکت زیبای 
روستایی بین مدافعان کره ای باعث شد تا یک خطای پنالتی 
روی او صورت بگیرد و عارف آغاسی نیز پشت توپ ایستاد و 

توانست به زیبایی دروازه حریف را باز کند.

خبر

رود،  سپید  تیم  بان  دروازه  صادقی«  »ایمان  تردید  بی 
بهترین بازیکن این دیدار بود. او با عملکرد بی نقص خود 
چندین بار دروازه تیم اش را از خوردن گل های بیشتر 
نجات داد. هرچند سپیدرودی ها چند موقعیت گل هم 
داشتند که با بی دقتی از دست دادند اما قطعا باید فکر 
تغییر و تحولات اساسی در تیم خود باشند. پدیده نیز با 
»یحیی گل محمدی« روزگار خوشی را سپری می کند و 
پس از پیروزی در این مسابقه، موقتا به صدر جدول رفتند.

2 - 0
استقلال »وینفر شفر« که موتورش کم کم داشت روشن 
می شد، این هفته در جم زمین گیر دفاع چند لایه 
»مهدی تارتار« و پارس جنوبی شد و دست خالی این 
شهر را ترک کرد تا شهر جم کماکان تنها قله فتح نشده 
شفر باقی بماند. می توان گفت که تصمیم عجیب شفر در 
ابتدای بازی و گذاشتن »آرمین سهرابیان« در پست دفاع 
وسط، کار دست این تیم داد و گل به خودی این بازیکن 

در دقیقه 13، علت باخت آبی ها در جم بود.

0 - 1

عبدالله ویسی با دفاع چند لایه و سود بردن از بی برنامگی 
دقایق ابتدایی سرخپوشان که فرصت خودنمایی به آنها 

داد، توانست به یک امتیاز شیرین در تهران دست یابد.
پرسپولیس برای دومین هفته پیاپی مقابل تیم های 
شانس  تا  شد  متوقف  جدولی  انتهای  البته  و  جنوبی 

بازگشت به صدر جدول را نیز از دست بدهد.
عبدالله با وجود عدم موفقیت در دو فصل اخیر در کسب 
نتیجه مقابل سرخپوشان اکنون با سومین تیمی که برابر 

پرسپولیس قرار گرفت توانست یک امتیاز کسب کند.

0 - 0
دربي همواره جذاب اصفهان، این بار هم دیدار تماشایي 
و پر افت و خیزي از آب درآمد. دیداري که یک اخراجي 
هم داشت و سپاهاني با اخراج زبیر نیک نفس در دقیقه 
6٤، ده نفر کار را دنبال کردند. اگر چه با اینکه حدود 30 
دقیقه یک یار کمتر داشتند، اما توانستند از دو گلي که 
توسط مهرداد محمدي و عزت پورقاز در دقیقه 2٥ و 27 
بازي به ثمر رساندند حفاظت  و تنها یک گل دریافت 
کنند. با این نتیجه، سپاهان 8 امتیازي شد و به صدر 

جدول چسبید.

2 - 0
تیم های صنعت نفت و استقلال خوزستان در دربی 
که  دادند  نمایش  جذاب  بازی  یک  خوزستان  استان 
البته برنده ای نداشت و این بازی در نهایت جذابیت با 
حساب 2 بر 2 با دو گل »وحید خشتان« برای استقلال 
خوزستان و گل های »میلاد جهانی« و »کرار جاسم« 
به اتمام رسید. گفتنی است که تغییرات زیاد نسبت به 
فصل قبل هم یکی دیگر از نقاط مشترک نفت آبادان 
و استقلال خوزستان است که باعث شده هر دو تیم 

ناشناخته باشند.

2 - 2
بالاخره بعد از ٤ هفته، تیم پر و سر صداي تبریزي موفق 
شد با جان توشاک به یک پیروزي ارزشمند و مهم دست 
پیدا کند. تبریزي ها در خانه و با حضور اکثر ستاره هاي 
خود، موفق شد یا تک گل دقیقه 77 دانیال اسماعیلي فر، 
تیم خوب و جوان سایپا را شکست دهد و با این پیروزي 
کمي خودش را از زیر فشار خارج کند. ناگفته نماند که 
این گل روي پاس مسعود شجاعي، کاپیتان تیم ملي 
ایران، به ثمر رسید. با این برد، تراکتورسازان به رتبه 9ام و 

بالاتر از سایپا در جدول رفتند.

0 - 1

جنگ تیم های دفاعی لیگ برتر علیرغم آن که گل داشت 
اما پیروز نداشت و دو تیم با ارائه یک بازی سرد و تدافعی، 
به تساوی رضایت دادند. گل اول مسابقه را تبریزی ها و 
توسط »پیمان بابائی« به ثمر رساندند و روند بازی به گونه 
ای بود که پیکان در خلق موقعیت عاجز به نظر می رسید 
و تبریزی ها می توانستند پیروز از میدان خارج شوند. اما 
در دقیقه 80 و روی غفلت مدافعین گسترش، »عیسی آل 

کثیر« بازی را به تساوی کشاند.

1 - 1
استادیوم غدیر اهواز برای مردم خوزستان شب پر التهابی 
را رقم زد چرا که فولاد تا حدود دقیقه 60 از حریف 
قائمشهری خود عقب بود و دفاع خوب شاگردان »جواد 
نکونام« داشت اولین برد نساجی را برای این تیم رقم می 
زد. تا اینکه پنالتی مشکوکی که روی »حسن بیت سعید« 
اعلام شد، روند مسابقه را تغییر داد و چند دقیقه بعد از 
گل اول، روی اشتباه مسلم »حامد لک« و گل به خودی 

او، بازی باخته را خوزستانی ها با برد عوض کردند.

1 - 2

هفته چهارم لیگ برتر فوتبال ایران، عصر پنج شنبه با چهار مسابقه آغاز شد و به جز یک 
دیدار، باقی دیدار ها برنده داشت و چینش مدعی ها در بالای جدول تا حدود زیادی باز هم 
بهم ریخت. پدیده و پارس جنوبی با پیروزی در دیدار های خود، مهمان های ناخوانده نیمه 
مدعیان جدول هستند و تیمی مثل استقلال را حداقل برای یک هفته به زیر کشیدند. در پایین 
جدول نیز، سپیدرود بحران زده باز هم باخت تا در انتهای جدول بیش از پیش جا خوش کند. 
هر چند شاید به قول مربی پیشین آن ها، فاصله شان تا صدر جدول تنها هشت امتیاز باشد. 
سرخ پوشان پایتخت در یک دیدار خانگی در مقابل نفت تازه لیگ برتری شده به تساوی 
رسیدند تا پدیده صدرنشین بماند. دیگر نتیجه جالب توجه هفته چهارم لیگ برتر، پیروزی 
طلایی پوشان در دربی اصفهان بود. در ادامه به اتفاق یکدیگر مرور گذرایی بر دیدار های 

هفته چهارم خواهیم داشت.

پایان هفته چهارم لیگ برتر فوتبال با یک »پدیده« جدید

ناکامی آبی ها و فرصت سوزی سرخ پوشان
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نماینده مردم کرج در مجلس

شهردار کرج باید همدلانه انتخاب 
شود تا شهر از بی برنامگی نجات یابد

نماینده مردم کرج در مجلس گفت: پیشنهاد من این است که 13 
عضو شورا در کنار هم بنشینند و روی یک یا دو نفر متمرکز بشوند 
که بیش از 8 رای داشته باشد و همه در این انتخاب سهیم باشند 

تا شهر از این بی برنامگی بیرون بیاید.
به کارگیری  ممنوعیت  طرح  مورد   در  کولیوند  محمدجواد 
طرح  نگهبان   شورای  که  وقتی  داشت:  اظهار  بازنشستگان 
ممنوعیت به کارگیری بازنشستگان  را تایید کند دو هفته  بعد در 
روزنامه رسمی منتشر شده و از زمان ثبت در روزنامه رسمی این 

قانون عملیاتی می شود.
وی با اشاره به اجرای این قانون در مورد استانداران بازنشسته، 
بازنشسته  از  تعداد  استاندارانی که  افزود: در مورد آن دسته 
هستند وزارت کشور تا 60 روز از تاریخ اجرای قانون فرصت دارد 

که برای آنها جایگزین معرفی کند.
نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی با اشاره به انتخاب 
شهردار کرج و عدم تایید گزینه های منتخب توسط وزارت کشور 
عنوان کرد: پیشنهاد من این است که این 13 عضو شورا در کنار 
هم بنشینند و روی یک یا دو نفر متمرکز بشوند که بیش از 8 
رای داشته باشد و همه در این انتخاب سهیم باشند تا شهر از این 

بی برنامگی بیرون بیاید.
وی در پاسخ به این سوال که به نظر شما گزینه بومی یا غیر بومی 
در سمت شهرداری کرج موفق خواهد شد،گفت: گزینه بومی برای 
شهرداری کرج بهتر است به جهت اینکه یک سال از دست رفته و 
اگر فردی غیر بومی برای شهرداری معرفی شود با توجه به نیاز به 

شناخت شهر یک سال دیگر از دست می رود.

 5 مورد ساخت وساز غیرمجاز در 
حریم راه های البرز رفع اثر شد

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای البرز اعلام کرد که ٥ مورد 
ساخت و ساز غیرمجاز در حریم راه های این استان رفع اثر شد.

مهرداد جهانی اظهار داشت: این بناها در حاشیه راه های شهرستان 
طالقان احداث شده بود که توسط نیروهای راهداری و با حکم 

قضایی و همکاری نیروهای انتظامی تخریب شد.
این مسئول ادامه داد: فنس کشی در رمپ ورودی و خروجی راه، 
دیوارکشی، نصب دروازه ازجمله ساخت وسازهایی بود که رفع اثر 
شد. جهانی خاطرنشان کرد: با هرگونه ساخت وساز غیرمجاز در 

حریم راه های استان البرز برخورد قاطع و قانونی می شود.
استان البرز یکهزارو ٤٥0 کیلومتر آزادراه، بزرگراه، راه اصلی و 
فرعی دارد، راه های این استان از مسیرهای پر تردد و پرحادثه 

کشور محسوب می شود.

عزت الله انتظامی درگذشت
عزت الله انتظامی بازیگر پیشکسوت سینما، تئاتر صبح روز 26 

مرداد ماه در بیمارستان »باهنر« تهران درگذشت.
عزت الله انتظامی معروف به »آقای بازیگر« طی چند سال اخیر 
خانه نشین شده بود و ساعت ٤ صبح، 26 مرداد ماه از دنیا رفت. 
او که امسال در خرداد ماه؛ 9٤ سالگی را پشت سرگذاشت، خالق 

نقش های ماندگاری در سینمای ایران بوده است.
عزت الله انتظامی متولد 30 خرداد 1303 در تهران فارغ التحصیل 
دانشکده  هنرهای زیبای تهران که در سال 1332 به آلمان غربی 
رفت و در مدرسه شبانه تئاتر و سینما به نام »فولکس هوخ شوله« 

در »هانوفر« تحصیل کرد و در سال 1337 به ایران بازگشت.
مراسم تشییع عزت الله انتظامی یکشنبه 28 مرداد ماه از تالار 
عزت الله  تشییع  مراسم  برگزاری  ستاد  می شود.  برگزار  وحدت 
انتظامی خبر داد که این مراسم ساعت 9:30 از تالار وحدت انجام 
خواهد شد و پیکر عزت الله انتظامی به قطعه هنرمندان بهشت زهرا 

)س( بدرقه می شود.
هالو«،  »آقای  به  می توان  بازیگر  این  سینمایی  فیلم های  از 
»حاجی  کرده«،  »صادق  »ستارخان«،  »گاو«،  »پستچی«، 
آکتور  واشنگتن«، »گراند سینما«، »هامون«، »ناصرالدین شاه 
سینما«، »روز واقعه«، »خانه ای روی آب«، »دیوانه  از قفس پرید«، 
آبی  »گاو خونی«، »مینای شهر خاموش«، »آتش سبز«، »راه 

ابریشم« و »چهل سالگی« اشاره کرد.

ضیاءالدین دری کارگردان 
»کیف انگلیسی« درگذشت

ضیاءالدین دری کارگردان پیشکسوت سینما و تلویزیون دارفانی 
را وداع گفت.

ضیاءالدین دری کارگردان سینما و تلویزیون که مدتی به دلیل 
فرآیند درمانی پیوند کبد در بیمارستانی در شیراز بستری بود، 

جمعه 26 مرداد دار فانی را وداع گفت.
سید ضیاءالدین دری متولد سال 1332 در تهران بود. او در رشته 
علوم سیاسی و تحلیل فیلم در نیو انگلند کالج انگلستان  تحصیلات 
خود را ناتمام گذاشته است. وی شروع فعالیت خود در سینما را با 
دستیاری کارگردان فیلم »گرداب« به کارگردانی حسین دوانی در 

سال 61 شروع کرد.
او  فیلم های »دیدار در غبار«، »باد و شقایق«، »صاعقه«، »لژیون«، 
»در سرزمینی دیگر«، »سینما سینماست« را در کارنامه هنری 
خود داشت. آخرین پروژه سید ضیاءالدین دری، »کلاه پهلوی« بود 
که سال 91 و 92 از شبکه اول پخش شد. این کارگردان همچنین 
ساخت سریال تاریخی کیف انگلیسی را با بازی لیلا حاتمی و علی 
مصفا در کارنامه هنری اش داشت، همچنین یکی از کارگردانان 

سریال »کمند خاطرات« در سال 1369 بود.

اخبار خبر

و  تسهیل  ستاد  جلسه  در  البرز  استاندار 
در  پنجشنبه  ظهر  که  تولید  موانع  رفع 
شهرک صنعتی نظرآباد برگزار شد، اظهار 
ارائه شده  گزارش های  به  توجه  با  داشت: 
شهرک های  که  دارد  خرسندی  جای 
در  نظرآباد  دولتی  و  خصوصی  صنعتی 
نهایت هماهنگی و تعامل با یکدیگر فعالیت 

می کنند.
نماینده عالی دولت افزود: سازمان صمت و 
شرکت شهرک های صنعتی البرز در تعامل 
ویژه ای با هم افزایی و همپوشانی برای رفع 
موانع تولید و تسهیل در امور صنایع اقدام 

و عمل می کنند.
وی با اشاره به اینکه آمار جلسات برگزارشده 
در استان مهم نیست بلکه نتیجه آن مهم 
رونق  شاهد  خوشبختانه  گفت:  است، 
صادرات از فرودگاه بین المللی پیام هستیم. 
با  مقابله  موجب  و صادرات  تولید  افزایش 
واردات می شود، به این موضوع نگاه ویژه ای 

داریم.
 ٥00 حدود  اینکه  بیان  با  البرز  استاندار 
از  البرز  استان  تولیدات  از  تومان  میلیارد 
فرودگاه پیام صادر می شود، افزود: با افزایش 
صادرات، برای بیش از یک هزار نفر در بخش 

صادرات فرودگاه پیام اشتغال زایی می شود.
وی با اشاره به این مهم که باوجود تنگناهای 
اعتبارات  و  بودجه  وضعیت  در  موجود 
کشور، تمامی تعهدات مالی دولت در البرز 
محقق شده است، افزود: از بخش خصوصی 
و  تولید  در  جدی  ورود  با  می رود  انتظار 
برای  را  خود  طرح های  سرمایه گذاری، 

تسهیل در روند امور ارائه دهند.
از  پس  البرز  در  اینکه  به  اشاره  با  نجفی 
برجام اتفاقات بسیاری خوبی افتاد، عنوان 
کرد: با سرمایه گذاری هایی که در این مقطع 
صورت گرفت، البرز شاهد رونق اقتصادی و 

سرمایه گذاری خوبی بود.
استاندار البرز به یکی از بازدیدهای صورت 
ویتان  مدیریت  گفت:  و  کرد  اشاره  گرفته 
فارمد اعلام کرد با آغاز تولید در این واحد 
جلوگیری  واردات  تومان  میلیارد   ٥00 از 
کار  به  نفر مشغول  و حدود هزار  می شود 
خواهند شد. وی افزود: طی 2 بازدید صورت 

گرفته از شرکت ها با توجه به فعالیت هایی 
که مشاهده شد موانع برطرف خواهد شد تا 

این روند با قدرت ادامه پیدا کند.
نجفی خاطرنشان کرد: در یکی از واحدها 
مشکلاتی به علت افزایش قیمت مواد اولیه 
فراهم شده بود که این امر به زودی با تثبیت 

نظام ارزی حل خواهد شد.
نجفی با اشاره به اینکه 3 درصد آب شرب 
می شود،  مصرف  صنعت  حوزه  در  کشور 
گفت: بیش از 2.٥ برابر کشورهای اروپایی 
در ایران برق و آب مصرف می شود، ضروری 
فرهنگ  کردن  نهادینه  برای  که  است 
تلاش  بیش ازپیش  انرژی  صرفه جویی 
کنیم. وی تأکید کرد: باید با افرادی که از 
چاه های غیرمجاز استفاده می کنند برخورد 
جدی شود، حفاری چاه های غیرمجاز تأثیر 

شدیدی بر منابع آبی استان دارد.
و  آپ ها  استارت  اینکه  بیان  با  وی 
بزرگی  فرصت  دانش بنیان  شرکت های 
در  باید  که  می شود  محسوب  البرز  برای 
نظرآباد بیشتر موردتوجه قرار گیرد، اظهار 
توسعه شهرک  فاز  تأسیس  داشت: مجوز 
صنعتی بهارستان طی جلسه ای تخصصی 

موردبررسی قرار می گیرد.
مجوز  اینکه  به  اشاره  با  البرز  استاندار 

نمی شود،  ارائه  البرز  استان  در  ویلاسازی 
تأکید کرد: حتی در حوزه گردشگری نیز 
اجازه این اقدام را نمی دهیم اما ارائه زمین 
800 متری به واحدی صنعتی که به آن 

احتیاج دارد، در دستور کار قرار می گیرد.

در  البرز  فعالیت شهرک های صنعتی 
کشور نمونه ندارد

تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
استان البرز نیز در این جلسه اظهار داشت: 
کافی  اعتبار  تخصیص  با  داریم  نظر  در 
زودتر،  هرچه  برنامه وبودجه،  سازمان  از 
صنعتی  شهرک های  در  تصفیه خانه ها 

راه اندازی شوند.
جهانگیر شاهمرادی گفت: دشمن جنگ 
اقتصادی به راه انداخته است که باید برای 
مقابله با این جنگ با تمام قوا آماده  باشیم. 
وی افزود: برگزاری جلسات مکرر در استان 
بیانگر  اقتصاد  وضعیت  بهبود  برای  البرز 
این است که آمادگی کامل را برای مقابله 
با هجمه های دشمن داریم و برای اجرایی 
ساختن مصوبات جلسات از هیچ کوششی 

فروگذار نخواهیم کرد.
مانند  استانی  هیچ  در  داد:  ادامه  وی 
شهرک های صنعتی خصوصی البرز وجود 

ندارد که این گونه در حوزه اقتصاد فعالیت 
در  این حیث  از  و  باشد  داشته  چشم گیر 

کشور نمونه هستیم.
دیگری  بخش  در  همچنین  شاهمرادی 
اظهار کرد: تصفیه خانه ها  از سخنان خود 
یک  به  البرز  صنعتی  شهرک های  در 
معضل تبدیل شده اند ولی با  میزان اعتبار 
بودجه،  سازمان  سوی  از  اختصاص یافته 

موفق به رفع مشکلات آن نشدیم.
بخش  در  اقدامات  است  لازم  افزود:  وی 
جدی تر  به صورت  تصفیه خانه ها  احداث 
صورت گیرد و ما بتوانیم با مدیریت دقیق 

از پساب کارخانه ها استفاده کنیم.
رئیس سازمان صنعت و معدن استان البرز 
مشکلات  پیگیری  و  بررسی  از  پایان  در 
کارخانه های شهرستان نظرآباد و واحدهای 

تولیدی خبرداد.

284 قرارداد در نظرآباد منعقد شد
سرپرست شهرک های صنعتی استان البرز 
با بیان اینکه چهار شهرک استان البرز در 
حال واگذاری است، افزود: شهرک صنعتی 
نجم آباد 2 با هزار و ٥00 هکتار اراضی در 
شهرستان نظرآباد در حال راه اندازی شدن 

است.
زیادی  علاقه مندان  شد:  یادآور  فرش چی 
برای خرید اراضی صنعتی در نظرآباد حضور 
سرمایه گذار  افراد  ظرفیت  از  باید  و  دارند 
استفاده ببریم. وی تصریح کرد: 28٤ قرارداد 
در نظرآباد منعقدشده است که بالغ  بر پنج 
هزار نفر شغل ایجاد می کند، همچنین برای 
افزایش اشتغال زایی نیازمند افزایش امکانات 

هستیم.
وی در ادامه با تأکید بر اهمیت راه اندازی 
تصفیه خانه ها در شهرک های صنعتی بیان 
کرد: سعی داریم از کمک های فنی اعتباری 
برای تسریع پروژه عملیاتی تصفیه خانه ها در 

این مناطق استفاده کنیم.
از  واحد   ٥٥ اینکه  بیان  با  فرش چی 
شهرک های صنعتی نظرآباد غیرفعال است، 
تصریح کرد: 9٤ واحد فعال است که سعی 
داریم این تعداد را در سال جاری به 100 

واحد برسانیم.

در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید مطرح شد

پایان صدور مجوز ویلاسازی در البرز

کشف یک انبار 5 میلیاردی 
پارچه در البرز

فرمانده انتظامی استان البرز از کشف یک انبار کالای پارچه احتکار 
شده به ارزش ٥ میلیارد ریال در جاده ملارد خبر داد .

سردار عباسعلی محمدیان گفت: این کالاها در اجرای مصوبه 
قرارگاه استانی مبارزه با قاچاق کالا و احتکار از یک انبار در جاده 
ملارد کشف شد. وی اضافه کرد: در بازرسی از این انبار بیش از 
دو هزار و ٥00 طاقه پارچه به ارزش پنج میلیارد ریال کشف و 

یک نفر دستگیر شد.
سردار محمدیان افزود: طرح برخورد با احتکارکنندگان کالا به 

صورت ویژه در استان البرز در حال اجرا است.

کشف لوزام خانگی قاچاق به ارزش چهار میلیارد ریال 
در کرج

با تلاش مأموران اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی 
استان البرز از یک انباری در محمد شهر کرج تعداد 613 دستگاه 
انواع لوازم خانگی قاچاق به ارزش چهار میلیارد ریال کشف شد.

سردار سید جعفر حسینی جانشین فرمانده انتظامی استان با 
اعلام این خبر گفت: در اجرای طرح سراسری مبارزه باقاچاق 
کالاهای گمرکی و ترانزیتی، مأموران اداره مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز، از وجود یک انبار نگهداری لوازم خانگی قاچاق در محمد 

شهر کرج مطلع شدند.
وی گفت: بلافاصله مأموران این پلیس به همراه عوامل اداره 
صنعت و معدن استان البرز به محل انبار مراجعه و در بازدید 
از آنجا تعداد 613 دستگاه انواع لوازم خانگی قاچاق را کشف 

کردند.
جانشین فرمانده انتظامی استان با بیان این که ارزش کالاهای 
قاچاق کشف شده چهار میلیارد ریال برآورد شده است، گفت: در 

این رابطه یک نفر دستگیر و انبار مذکور نیز پلمپ شد.

محور توسعه انسانی آموزش است
استان  برنامه ریزی  مدیریت  سازمان  پژوهش  و  آموزش  مدیر 
البرز گفت: آیندگان ما را به خاطر ظلمی که به زمین کرده ایم 

نمی بخشند.
سبز  مدیریت  آموزشی  دوره  و  همایش  در  رمضانی  یحیی 
)محیط زیست و دولت سبز( اظهار کرد: در قرن 21 کشورهای 
نئولیبرال خیانت بزرگی در حق محیط زیست انجام داده اند ولی 
مشکلات پیش آمده در این حوزه را گردن کشورهای در حال 

توسعه می اندازند.
وی ادامه داد: بدون شک آیندگان ما را به خاطر بلایی که سر 
محیط زیست آورده ایم قضاوت می کنند و به خاطر ظلمی که 
در حق زمین انجام داده ایم نمی بخشند. امروزه شاهد تصویب 
قوانینی در حوزه محیط زیست هستیم که حتی خود قانون گذاران 
و مدیران آن ها را رعایت نمی کنند و همین باعث شده وضعیت 

محیط زیست به این شکل دربیاید.
وی توضیح داد: برای تغییر در روند فعلی باید بر روی آموزش 
منابع انسانی و افراد جامعه تمرکز و برنامه ریزی کنیم چون محور 
توسعه انسانی در هر امری آموزش است. این مسئول با تأکید بر 
ضرورت آموزش افراد جامعه گفت: انسان بیت المال است و حفظ 

این بیت المال بدون آموزش امکان پذیر نیست.

اخبار

سالانه 24 میلیون لیتر سم کشاورزی 
در کشور مصرف می شود

رئیس انجمن کود و سم البرز گفت: اگر وضعیت واردات سم 
به کشور به این شکل ادامه داشته باشد؛ در آینده نزدیک 10 

هزار شغل در کشور از بین می رود.
محمد خصوصی در نشست مطبوعاتی اظهار کرد: در حال 
حاضر سالانه 2٤ میلیون لیتر انواع سموم کشاورزی در کشور 
است.70  وارداتی  آن ها  از  درصد   30 که  می شود  مصرف 
شرکت در حوزه تولید سم کشاورزی در کشور فعالیت دارند 
که می توانند چند برابر ظرفیت مصرفی سالانه کشور را تولید 

و حتی به کشورهای اطراف هم صادرات داشته باشند.
وی افزود: باوجوداینکه تولیدکنندگان ایرانی ازلحاظ کمی و 
کیفی توان برطرف کردن نیاز داخلی را دارند ولی باز هم شاهد 
واردات بی رویه سم و کود کشاورزی هستیم. قرار بود که تنها 
12 درصد از سموم مصرفی سالانه ما وارداتی باشد ولی کم کم 
افزایش یافت و به 30 درصد رسیده است. اگر وضعیت واردات 
به همین منوال پیش برود تا چند سال آینده 10 هزار شغل 

مستقیم و باواسطه در این صنعت از بین می رود.
وی با اشاره به اینکه کیفیت سموم تولیدی در داخل به مراتب 
از سموم واردانی بهتر است، توضیح داد: اگر کیفیت سموم 
وارداتی از تولید داخل بهتر بود گلایه ها بی مورد می شد ولی 
به جرئت می توان گفت کیفیت محصولات داخلی در این بخش 
از نمونه های وارداتی به مراتب بهتر است. چرا باید به گونه ای به 
کشاورزان القا شود که سموم چینی و هندی که کیفیت خوبی 
ندارند را به راحتی خریداری کنند ولی سموم تولید داخل را 

بی رغبت خریداری کنند؟
درصد   80 تولید  توان  داخلی  شرکت های  کرد:  اضافه  وی 
ولی  دارند  را  وارد می شود  به کشور  قلم سمی که  از 300 
همچنان شاهد واردات بی رویه سموم به کشور هستیم. در کنار 
واردات بی رویه عده ای امکان صادرات را هم از تولیدکنندگان 
گرفته اند و هر چه در این خصوص پیگیر می شویم جواب 

روشنی دریافت نمی کنیم.
به  ایرانی  تولیدکننده  شرکت های  قبلًا  کرد:  اظهار  وی 
کشورهای اطراف چون عراق، پاکستان، افغانستان و... محصول 
صادر می کردند و در این زمینه موفق بودند و توانسته بودند 
تولیدات ایرانی را در این کشورها جا بیندازند و از رقبای چینی 
و هندی خود پیشی بگیرند ولی با توقف روند صادرات علاوه 

بر ضرر مالی، اعتبارشان هم زیر سؤال رفته است.
وی با بیان اینکه با ساماندهی وضعیت واردات  و باز کردن 
درهای صادرات از یک سو موجب جلوگیری از خروج میلیون ها 
این شرایط    از سوی دیگر در  و  از کشور می شویم  ارز  دلار 
نامناسب اقتصادی ارزآوری خواهیم داشت، گفت: مسئولان 
باید پاسخ شفافی در خصوص وضعیت پیش آمده برای صنعت 
سم و کود کشور بدهند تا فعالان این بخش بتوانند برنامه ریزی 

مناسبی برای آینده داشته باشند.

خبر

فرماندار شهرستان فردیس گفت: معضلات 
موسسه خاک و آب کشور طی جلسه ای با 
شهردار مشکین آباد رفع خواهد شد و ظرفیت 
مؤسسه آب وخاک کشور واقع در فردیس، به 

بهبود شرایط اقتصادی کمک خواهد کرد.
ابوالفضل اینانلو در بازدید از مجموعه خاک و 
آب کشور واقع در جاده مشکین دشت گفت: 
در بازدید از مجموعه خاک و آب کشور که 
در فردیس مستقر است، شاهد انجام اقدامات 

خوبی در این مجموعه بودیم.
بخش  در  آب  و  خاک  مطالعات  افزود:  وی 
کشاورزی انجام گرفته و پیشرفت های خوبی 
در این حوزه صورت یافته است و ظرفیت این 
مؤسسه در فردیس به بهبود شرایط اقتصادی 

کمک خواهد کرد.
متخصصین  شد:  یادآور  فردیس  فرماندار 
مختلف خصوصاً  بخشهای  در  موسسه  این 
آب وخاک،  موسسه  کشاورزی  بخش  در 
برنامه های مفیدی را عملیاتی کرده اند که این 

برنامه ها پیشرفت های خوبی داشته است.
اینانلو با بیان اینکه تنگناهایی در حوزه مسائل 
وجود  موسسه  برای  شهرستانی  و  شهری 
دارد، خاطرنشان کرد: طی جلسه با شهردار 
رفع  به  شد  مقرر  مشکین دشت  بخشدار  و 
و  تا مجموعه خاک  بپردازیم  این مشکلات 
آب با آسودگی خیال به انجام طرح های خود 

بپردازند و از مسائل حاشیه ای دور باشد.
به گفته وی چند موسسه کشوری همچون 
دامی  علوم  و  زراعی  سرم سازی،  آب وخاک، 

البرز   استان  در  دامی  جهاد  زیرمجموعه 
هستند که می توان از ظرفیت آنان در جهت 

بهبود شرایط استفاده کرد.
فرماندار فردیس در پایان گفت: تعیین حریم، 
مجوز ساخت بنای جدید و همچنین حصار 
کشی مجموعه خاک و آب ازجمله مسائل 
مطروحه این دیدار بود که طی یک جلسه در 

فرمانداری تعیین و تکلیف خواهد شد.

آینده منابع خاک و آب متأسفانه مبهم 
است

رئیس موسسه تحقیقات خاک و آب  نیز در 
این بازدید گفت: لازم است هم زمان با علم روز 
دنیا پیشرفت کنیم و طرح های ویژه ای برای 
حفاظت از منابعی همچون خاک و آب داشته 

باشیم.
کامبیز بازرگان افزود: تحقیقات این مجموعه 
در تأمین امنیت غذایی نقش به سزایی دارد. 
وی افزود: باید عواملی مانند کمبود آب، بازده 
مصرف آب در بخش کشاورزی، شور شدن 
خاک ها، آلودگی خاک های کشاورزی، آب ها 
و محصولات، کاهش بنیه غذایی خاک های 
کشاورزی و موارد بسیار دیگری موردبررسی 

قرار گیرد.
رئیس موسسه تحقیقات خاک و آب ادامه داد: 
تغییر اقلیم و تأمین زنجیره غذایی مسئله بسیار 
مهمی است که در سالهای آتی زندگی  افراد 
کشور تأثیر به سزایی دارد، همچنین آینده 
مبهم منابع با ارزش خاک و آب جزو مهم ترین 

عواملی است که باید در نظر داشته باشیم. و 
متأسفانه این مبهم بودن مغفول مانده است.

در موسسه  است  اینکه لازم  بابیان  بازرگان 
تحقیقاتی خاک و آب مطابق دانش و علم 
روز دنیا پیش برویم اظهار کرد: قدم برداشتن 
در راستای تقویت سطح علمی موسسه نیاز 
رفع  برای  و  دارد  کافی  امکانات  داشتن  به 
معضلات موجود نیز حضور نیروهای متخصص 

الزامی است.
وی با تأکید بر اهمیت شناسایی کمی و کیفی 
منابع خاک و استعداد اراضی، خاطرنشان کرد: 
خود را موظف می دانیم که در راستای پایش 

کمی و کیفی خاک و آب کشاورزی و تعیین 
نیاز آبی کشور راه کارهای اساسی ارائه کنیم و 
مدیریت تقاضامحور آب در مزرعه مبحثی مهم 

در شرایط کنونی است.
 رئیس موسسه تحقیقات خاک و آب در پایان 
افزود: چندین مبحث دیگر هم در کشور وجود 
دارد که باید روی آن به طور ویژه کار کرد که 
مدیریت خاک و آب شور، مدیریت حاصلخیزی 
خاک و تغذیه گیاه، شناخت و مدیریت اثرات 
تغییر اقلیم بر خاک و آب و تولید محصولات 
کشاورزی و پشتیبانی پژوهش های خاک و آب 

ازجمله این مباحث است./ فارس

رئیس موسسه تحقیقات خاک و آب:

آینده منابع خاک و آب مبهم است

مسئول سازمان بسیج رسانه البرز با اشاره 
جوامع  در  رسانه ها  مهم  نقش  اهمیت  به 
افزود: رسانه های کشور برای مبارزه با جنگ 
حوزه  در  فرهنگ سازی  و  دشمن  رسانه ای 
اقتصاد مقاومتی، متحد و همسو وارد عمل 

شوند.
از  پیش  سخنرانی  در  فر  نوروزی  ابراهیم 
خطبه های نماز جمعه این هفته کرج افزود: 
اسلام  خبرنگار  اولین  )س(  زینب  حضرت 
بود که واقعه کربلا را برای مردم روایت کرد 
که پس از گذشت 1٤00 سال این رویداد 
مهم در دل مردم زنده و ماندگار است لذا در 
شرایط کنونی اهالی رسانه نیز باید این گونه 

عمل کنند.
وی اظهار داشت : رسانه ها باید به عنوان رصد 
کنندگان جامعه ، حرکت مردم و مسئولان 
را در خصوص اقتصاد مقاومتی و همچنین 

کارشناسی  نگاه  با  دشمن  رسانه ای  جنگ 
تشریح و تبیین کنند.

به عنوان رکن چهارم  از اصحاب رسانه  وی 
و  کرد  یاد  عمومی  افکار  نماینده  و  جامعه 
در  تاکنون  رسانه  اصحاب  شد:  خاطرنشان 
جنگ  با  مقابله  و  مقاومتی  اقتصاد  حوزه 
رسانه ای دشمن اقدامات خوبی انجام نداده اند.
وی بیان داشت: تحقق سیاست های اقتصاد 
مقاومتی در جامعه منوط به اهمیت دادن 
این موضوع در رسانه ها است. وی یادآور شد: 
رسانه ها با اشراف به داده ها و اطلاعات لازم این 
حوزه می توانند موجب فرهنگ سازی اقتصاد 
مقاومتی در بین مردم  شوند. همچنین نقش 
مهم خود در عرصه اطلاع رسانی به مردم با 
هدف پیشگیری از سیاه نمایی و بزرگ نمایی 
مشکلات مردم در رسانه های خارجی را با 

توان بیشتر به نمایش بگذارند.

ایران در  انقلاب اسلامی  اینکه  بیان  با  وی 
آستانه بلوغ ٤0 سالگی مورد آماج حملات 
است،  قرارگرفته  دشمن  رسانه ای  سخت 
اهالی  دشمن  با  مبارزه  برای  کرد:  تصریح 

رسانه نیز باید متحد شوند.
مسئول سازمان بسیج رسانه استان البرز با 
اشاره به اینکه هنوز ادبیات مشترکی در حوزه 
اقتصاد مقاومتی بین مردم و مسئولان وجود 
ندارد، بیان کرد: برای رسیدن به فهم و ادبیات 
مشترک اقتصاد مقاومتی، رسانه ها باید این 
موضوع را در قالب کار رسانه ای فرهنگ سازی 

کنند.
نوروزی فر مطالبه گری اجرای سیاست های 
مهم ترین  را  مسئولان  از  مقاومتی  اقتصاد 
راهکار در تحقق آن در کنار تبیین اقتصاد 
مقاومتی بین مردم و فرهنگ سازی قلمداد 
کرد. وی آگاهی دهی رسانه ها به مردم در 

رسیدن به خودکفایی و ایستادگی در برابر 
و  دشمنان  اقتصادی  فشارهای  و  تحریم ها 
استفاده از سرمایه های ملی و مردمی را از 
اقتصاد مقاومتی  مهم ترین راهکارها تحقق 

برشمرد.
وی با تأکید بر اینکه دشمن با مأیوس شدن 
فشارهای  با  دارد  تلاش  نظامی  جنگ  از 
اقتصادی و فرهنگی در کشورمان به اهداف 
فرزانه  رهبر  منویات  به  توجه  برسد،  خود 
انقلاب را مهم ترین راهبرد در مقابله با فشار 
عنوان  اقتصادی  مشکلات  و حل  دشمنان 

کرد.
نوروزی فر تأکید رهبر معظم انقلاب اسلامی 
به اقتصاد مقاومتی را نسخه شفابخش برای 
برون رفت از مشکلات دانست و گفت: این 
کردن  عملیاتی  و  خودباوری  به  نیاز  مهم 

فرمایشات رهبر معظم انقلاب دارد.

مسئول سازمان بسیج رسانه البرز

رسانه ها برای مبارزه با جنگ رسانه ای دشمن وارد عمل شوند

معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان 
البرز از سقوط یک خودرو به رودخانه کرج خبر داد 
و گفت: متاسفانه یک نفر جان خود را از دست داد.
داود رجبی با بیان اینکه بر اثر سقوط یک دستگاه 

خودرو زانتیا به داخل رودخانه کرج یک نفر فوت 
پنجشنبه  حادثه  این  داشت:  اظهار  است،  شده 
شب اتفاق افتاده و جست و جو برای یافتن نفرات 

احتمالی ادامه دارد.

یک فوتی بر اثر سقوط خودرو به رودخانه کرج
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محمد قانبیلی عضو شورای شهرستان پردیس در خصوص بازداشت 
چند تن از اعضای شوراهای شهر و روستا اظهار داشت:  ٥ نفر از افراد 
بازداشت شده عضو شورای شهر بودند، یک نفر از آن ها عضو شورای 
شهر نسیم شهر، دو نفر عضو شورای شهر احمدآباد مستوفی، یک نفر 

از شهر رباط کریم و یک نفر عضو شورای شریف آباد پاکدشت است.
وی افزود: همچنین 3 نفر از افراد عضو شورای روستا بودند، یک نفر 
از روستای فیروزآباد پاکدشت و دو نفر نیز از روستای حسین آباد 

اسلام شهر بازداشت شدند.

دستگیر شدگان شورای استان تهران نماینده کدام شهرها هستند؟

ویژه

سخنان  البرز  استانداری  بانوان  امور  مدیرکل 
خویش را با تشکر از تیم روزنامه »دنیای هودار« 
آغاز کرد و اظهار داشت: ابتدا سپاسگزارم از تیم 
خوب »دنیای هوادار« که گرچه نشریه ای مستقل 
در خصوص بانوان نیست اما رسالت خود را در 
دفاع از حقوق بانوان در عرصه خبر و اطلاع رسانی 
همچنان دنبال می کند که جای قدردانی دارد و 

من به عنوان یک خانم از شما تشکر می کنم.

چه  با  بیشتر  استان  این  در  زنان   
مشکلاتی دست به گریبان هستند؟ 

البرز استانی سرشار از فرصت ها و تهدیدهاست 
به ویژه در حوزه زنان و خانواده. از منظر تهدیدها 
از آن که  ناشی  وجود زندان ها و مهاجرت های 
بسیاری از آسیب های اجتماعی را نیز با خود به 
همراه دارد، یکی از مسائلی است که حوزه زنان 
و خانواده با آن روبرو می باشد. ازاین رو مباحثی 
را با وزارت کشور و هماهنگی با مشاور محترم 
امور بانوان وزیر کشور، سرکار خانم »نظری پور 
و  مشکلات  بررسی  به  تا  کردیم  آغاز  کیایی« 
ساماندهی خانواده های زندانیان مقیم استان البرز 

بپردازیم.
البرز به صورت خاص  ازجمله مشکلاتی که در 
وجود دارد، بحث زنان سرپرست خانوار هست 
که به نسبت میانگین کشوری تعداد بالاتری را 
به خود اختصاص داده و این رسالت را به وجود 
امور  زنان در دفتر  اشتغال  بعد  می آورد که در 

بانوان اقدامات ویژه ای صورت گیرد . 
این استان  نرخ بالای فارغ التحصیلان خانم در 
فرصتی است که نشانگر توانمندی زنان می باشد 
که اگر آنان را وارد چرخه اقتصادی کشور کنیم، 
بازیگران خوبی در عرصه اجتماع خواهند بود. اما 
اگر نتوانیم آنان را به طور مثبت وارد چرخه اقتصاد 
کشور کنیم ممکن است مشکلاتی نظیر بیکاری، 

افسردگی و مسائل نظیر ایجاد شود. 

این  افزایش  برای  اقداماتی  چه   
توانمندی ها صورت گرفته است؟

این استان فرصت های بی نظیری داریم که  در 
زنان به راحتی بتوانند توانمندی های خود را ابراز 
کنند. ازجمله این که در حال حاضر فضای مثبتی 
در شهر ایجادشده در راستای تحقق سهمیه 30 
درصدی زنان از مناصب مدیریتی تا پایان برنامه 
ششم. در کمتر جلسه مرتبط با حوزه زنان است 
که در خصوص لزوم تحقق سهمیه زنان صحبت 
تا  استاندار  جناب  استان  بالای  مقام  از  نشود. 
فرمانداران روی این موضوع تأکید ویژه داشته و به 
دنبال گزینه های شایسته برای انتصابات هستند 

ولی چالش هایی نیز هست.

 مثلاً چه چالش هایی؟ اصلاً چرا در این 

استان مقاومت برای به کارگیری بانوان در 
سطوح مدیریتی بالا وجود دارد؟ 

فراموش نکنیم بانوان خیلی با تأخیر وارد حوزه 
کار و مقولات سیاسی شدند. بنابراین پذیرش آنان 
حداقل از منظر فرهنگی کمی زمان بر می باشد. 
اما من خیلی خوش بین هستم که زنان توانمند 
ما وارد میدان شده و سعی کنند این توانمندی 
را به جامعه معرفی و ارائه کنند. من خیلی وقت ها 
به خواهران گلم می گویم ما اینجا در شرایطی 
هستیم که گاه نیاز است سختی های بیشتری 
کنیم،  هزینه  آبرویی  حتی  و  تحمل کنیم  را 
مسئولیت هایی را بپذیریم که در مناطق کوچک تر 
یا در شرایط سخت تر باشد اما این امر را مدیون 

جامعه بانوان هستیم تا راه برای بقیه باز شود. 
ما اولین بخشدار زن را که داشته باشیم، راه برای 
سایرین راحت تر بازخواهد شد. لازمه این امر نیز 
تعامل بیشتر با مسئولان است که خوشبختانه 
چنین  به  مایل  که  کرده اند  اعلام  هم  آن ها 
انتخاب ها و انتصاباتی هستند. بانوان هم باید به 
میدان آمده و حاضر باشند هزینه بیشتری متقبل 
اتفاق خوب در سطح  این  شده و تلاش کنند 

استان رقم بخورد.
انتصاب زنان یکی از دغدغه های اساسی من است. 
اما اینکه چرا با آن سرعت مورد انتظار ما این 
روند طی نمی شود را باید از هر دو منظر زنانه و 
مردانه بررسی کرد. از منظر نگاه مردانه، به لحاظ 
فرهنگی باید بپذیریم که پذیرش ریاست زنان در 
حوزه های مختلف چندان سنت دیرپایی در این 
کشور نیست و باید گام به گام قدم برداشت تا این 

پذیرش ایجاد شود.
 اما از منظر زنان، باید توان خودباوری زنان افزایش 
یابد. توان ریسک منطقی و حساب شده بانوان، 
شبکه های حمایتی آنان در ادارات و بین ادارات 
تقویت شود که این هم بر اساس هم افزایی بانوان 

محقق خواهد شد. 
لذا بحثی را تحت عنوان شبکه دولت - زنان البرز 
در دستور کار خود داریم که بخشی از آن مربوط 
است به شبکه سازی بین بانوانی که در مقطعی در 
این استان از مدیریت پایه به بالا پستی داشتند 
و آنانی که اکنون در پست هایی مشغول فعالیت 
اشتراک گذاری  به  باهدف  طرح  این  هستند. 
تجربیات مشترک در قالب گروه هایی در همین 
شبکه دنبال می شود که به رفع ضعف های آنان 
در حوزه های مختلف می پردازد. همچنین برای 
ملی  مقامات  با  بیشتر  عملی  تجربیات  کسب 

)بانوان( دیدارهایی صورت می گیرد.

چه  اقتصاد  و  اشتغال  حوزه  در   
تمهیداتی برای بانوان اندیشیده شده است؟ 
یکی از مشکلات عمده ای که در این حوزه با آن 
روبرو هستیم، بحث اشتغال می باشد که بانوان 

نیز بخشی از این مشکلات را متحمل می شوند 
و حتی خیلی بیشتر چون در حوزه کارآفرینی نیز 
می بینیم مشکلات زنان کارآفرین مضاعف است. 
شاید به دلیل متأخر بودن حضورشان به حوزه 
کسب وکار و کم بودن تجربه آنان در این حوزه و 
این که کمتر می توانند وارد شبکه های غیررسمی 
اقتصادی شوند تا از این طریق بتوانند کسب وکار 

خویش را پیش ببرند. 
کرد  خواهیم  برگزار  شهریورماه  در  را  دوره ای 
ویژه بانوان تحت عنوان »مسیر کسب وکار من« 
که قرار است در قالب یک رویداد سه روزه بانوانی 
که صاحب ایده هستند، حضور یابند و یاد بگیرند 
چطور این ایده ها را به یک کسب  کار تبدیل 
کنند. پلن کاری داشته باشند و بازاریابی کنند. 
حمایت های  تحت  کارگاه  این  منتخب   افراد 
کار  فضاهای  مثلا  گرفت.  خواهند  قرار  خاصی 
اشتراکی به آنان داده خواهد شد که برای مدتی 
از  و  داده شده  اسکان  فضاها  این  در  می توانند 
امکانات اشتراکی آب و برق و... بهره مند شده تا 
روی پای خود ایستاده و کسب وکار جدی را در 

فضای بیرون آغاز کنند . 
کمیته »توان افزایی اقتصادی زنان« را داریم که 
ذیل کارگروه زنان و خانواده استان می باشد. چون 
باید جاهایی  و  توانمند هستند  زنان  معتقدیم 
را گذاشته ایم  نامش  لذا  توان هدایت شود  این 
توان افزایی زنان. در این کمیته مقررشده بانوان 
جلسات  در  مختلف  حوزه های  در  کارآفرین 
تفکیکی حضور یافته و مدیران مرتبط اقتصادی 
این  در  نیز  مرتبط  بانک های  مدیران  و  استان 
برنامه حضور یافته و در قالب جلسات تعاملی 

مسائل خود را مطرح خواهند کرد.
در تلاشیم این جلسات را به ریاست عالی ترین 
مدیری که برای ما مقدور باشد، برگزار کنیم 
که همان جا دستورات مرتبط داده شود و اگر 
ستاد  یا  مقاومتی  اقتصاد  ستاد  به  باشد  نیاز 
را  مدیران  یعنی  شوند.  معرفی   ... و  اشتغال 
کنار کارآفرینان قرار می دهیم تا مسائل آنان 

حل وفصل شود. 
فرصت های اقتصادی فراوانی در استان داریم ولی 
بانوان ما با آن ها آشنا نیستند. ازجمله تسهیلاتی 
که در قالب اشتغال فراگیر یا مشاغل روستایی یا 
خانگی داده می شود اما متأسفانه بر اساس بررسی 
میدانی متوجه شدم خیلی از بانوان از این امر 
مطلع نیستند. سعی می کنیم افراد ذی نفوذی در 
حوزه زنان آموزش دهیم که سفیران ما در سطح 
استان شوند. در مرحله اول از دهیاران، اعضای 
روستا و اعضای شهر که خانم هستند و همچنین 
از دستگاه های مرتبطی که این تسهیلات را ارائه 
گام به گام  این ها  که  می شود  دعوت  می دهند، 
آموزش دهند که چگونه افراد می توانند مشاغل 
مختلف  برنامه های  البته  بیندازند.  راه  خانگی 

برگزاری  چارچوب  در  که  هست  نیز  دیگری 
کارگاه های مختلف انجام می شود.

خانواده  و  زنان  وضعیت  ارتقای  »سند  تدوین 
با  و  است  کلیدی  بحث های  از  که  استان« 
ریاست  زنان  معاونت  و  استانداری  همکاری 
جمهوری در حال انجام است. تلاش ما این است 
که نشست هایی با حضور ذی نفعان اعم از دولتی، 
غیردولتی مدیران ستادی، سمن ها و ... داشته 
باشیم تا ببینیم وضعیت زنان چگونه است؟ کجا 
هستیم و قرار است به کجا برسیم؟ برای رسیدن 
به نقطه ایده آل از چه مسیری باید عبور کنیم؟ 
جنس این سند از جنس سندهای سیاستی است 
مدنظر  روش  و  خواست  سند طبق  این  اگر  و 
ما اتفاق بیفتد و در شورای عالی استان توسط 
استاندار محترم تصویب شود به تمام دستگاه های 
اجرایی ابلاغ خواهد شد که نتیجه آن یک سند 
بالادستی خواهد شد که برای سال های آینده نیز 

لازم الاجرا خواهد بود.
طرح »ارتقای تاب آوری جوامع محلی با تأکید بر 
زنان« که در 7 محله آسیب پذیر استان اجرایی 
می شود. در قالب این طرح تسهیلگرانی که اکنون 
در فاز یک آموزش دیده اند در فاز دوم وارد محلات 
شده و با جوامع محلی گفت وگو کرده و توسط 
اهالی معتمد مشکلات آن ها احصاء می شود. اکثر 
تسهیلگران از سمن ها و افراد ذی نفوذ محلی و 
مشرف به مسائل محل هستند. اتمام این طرح تا 
پایان فروردین ماه است و طی این طرح مسئولان 
مختلف از این محلات بازدید داشته و طرح را 
به محلات دیگر تعمیم می دهند. خروجی این 
توانمندسازی جوامع محلی است که  کارگاه ها 
منجر به شناخت بیشتر مسئولان از مسائل مردم 
و محلات می شود و با رویکرد مشارکتی بین افراد 

محل انجام خواهد شد. 

این  برای  شما  رؤیای  بزرگ ترین   
سرزمین به ویژه در حوزه بانوان چیست؟ 

کشور«  پایدار  »توسعه  من  رؤیای  بزرگ ترین 
انسان ها  پایدار  توسعه  قالب  در  معتقدم  است. 
می توانند بر اساس شایستگی و توانمندی خود 
انتخاب کنند  را  زندگی خویش  و شیوه  شغل 
افزایش  موجب  که  کنند  زندگی  به گونه ای  و 
خوشبختی و شادمانی خود و دیگران و در نهایت 

توسعه پایدار کشورشان شوند.

 برای تحقق این امر با چه مشکلاتی 
روبرو خواهید بود ؟

به نظر من چیزی که مردم و به ویژه زنان را در 
این دوره رنج می دهد کمرنگ شدن امید است 
ادوار مختلف  ایران در طول  درحالی که جامعه 
شاهد این فراز و نشیب ها بوده. اگر یادمان بماند 
که در طول تاریخ پدران و مادران ما همواره با امید 

زندگی را ادامه داده و بهترین تلاش خود را برای 
عبور از تنگناها به کار برده اند؛ به این سنت الهی 
که بعد از هر شدتی فرجی است ایمان بیشتری 
می آوریم. مهم ترین چالش ما این است که امید 
و انگیزه را در خودمان زنده نگه داریم. ایران ما با 
خیلی از مشکلات روبرو بوده، اگر ما امید و اتحاد 
را حفظ کنیم از این مرحله نیز عبور خواهیم کرد.

 چرا اخبار حوزه زنان چندان پررنگ  
نمی شود مگر اینکه جنسیتی باشد؟

همیشه در حوزه زنان به افراط و تفریط رسیده ایم 
گاه  نیست.  ایران  جامعه  به  محدود  این  و 
جنسیت زده با موضوع زنان برخورد می شود که 
در همه جوامع نیز دیده می شود و گاه از این ور 
بوم افتاده و با جامعه ای روبروییم که زنان اصلًا 
دیده نشده و در پس پرده هستند. باید نسخه 

تعادلی بین این دو مرز بیابیم. 
داعیه جمهوری اسلامی نیز همین است که ما 
زنانی داریم که شخصیت اجتماعی والایی دارند 
و درعین حال وظایف مادری و همسری خود 
را نیز به نحو احسن انجام می دهند. یعنی هم 
شخصیت اجتماعی و هم شخصیت مدرن دارند 
و می توانند این دو را در یک الگوی مناسب به 

دنیا معرفی کنند. 
در ضمن فراموش نکنیم در زمان مشروطیت 
و  شهر  که  بعدها  و  بودند  رعیت  مردم  همه 
زنان  اصلًا  آمد  وجود  به  شهروند  آن  متعاقب 
حساب نشدند؛ نه حق انتخاب کردن داشتند 
و نه حق انتخاب شدن. قدمت شغل هایی مثل 
روزنامه نگاری یا مشاغل دیگر برای زنان چندان 
است که  کوتاهی  بسیار  زمان  نیست.  طولانی 
زنان در حال تجربه این مسائل هستند. تجربه 
اجتماعی و تاریخی بانوان ما در حوزه اجتماعی 
و سیاسی بسیار کوتاه است. لذا اگر در مقیاس 
تاریخی به آن نگاه شود امیدوارکننده است و 
پیشرفت خوبی داشته ایم. من خیلی خوش بین 
هستم مخصوصاً اینکه زنان روزنامه نگار زیادی 
باشند که روی  اگر خودشان حساس  داریم و 
اخبار زنان بیشتر کار کنند، مطمئناً این مشکل 

نیز مرتفع خواهد شد. 

 سخن پایانی: 
بانوان  به ویژه  رسانه  اصحاب  از  که  درخواستی 
دارم این است که صرفاً به بیان اخبار ارگان ها و 
دستگاه های اجرایی بسنده نکنند. نقش شما یک 
نقش تعاملی است. یعنی انتظاری که از یک رسانه 
به عنوان رکن چهارم دموکراسی می رود این است 
که شما که وجدان آگاه اجتماع هستید، مشکلات 
و دغدغه مردم را به ما معرفی کنید. شما هستید 
که به ما می گویید اصلاً مسئله اصلی و اساسی 

کشور چیست؟ 

ابلاغ وقت )احضار متهم(
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای داریوش محمد فریدنی 

فرزند احمد
خواهان آقای قربان عبدالملکی دادخواستی به طرفیت خوانده آقای داریوش فریدی 
مطرح که به این شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه 9709982678800082 
شعبه 39 شورای حل اختلاف کرج )٥1 سابق( - مجتمع شماره 2 )شهید ملک 
زاده( ثبت و وقت رسیدگی مورخ 1397/07/01 ساعت 1٥:30 تعیین که حسب 
دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی به علت مجهول 
المکان بودن خوانده و در خواست خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیر 
الانتشار آگهی می گردد تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتر 
دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود، نسخه ثانی دادخواست و ضمائم را 

دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر گردد.
مسئول دفتر شعبه شورای حل اختلاف شعبه 39 شورای حل اختلاف کرج )51 

سابق( - مجتمع شماره 2 )شهید ملک زاده( - سمیه اثباتی
کرج - چهار راه طالقانی - ساختمان سابق دادسرای ناحیه 3

97/13133/ف

دادنامه
پرونده کلاسه 97099826٥٥0000٤٥ شعبه 113 دادگاه کیفری دو شهرستان کرج )113 جزایی سابق( 

تصمیم نهایی شماره 970997261٥300639 
شاکی: خانم سیما شاداب فرزند عبدالرحمن به نشانی استان خوزستان - شهرستان دزفول - شهر دزفول - خ 

احسان 32 پ ٥30 
متهم: آقای محمد نقاشی فرزند علی اصغر به نشانی مجهول المکان       اتهام: خیانت در امانت 

رأی دادگاه
در خصوص شکایت شاکیه خانم سیما شاداب فرزند عبدالرحمن علیه متهم آقای محمد نقاشی فرزند علی 
اصغر مبنی بر خیانت در امانت نسبت به یک فقره چک به شماره ٥9٥٤09 بانک کشاورزی دزفول به مبلغ 
بیست میلیون تومان که از ناحیه شاکیه برای ضمانت کار همسرش به شرکت صدری تواضع ارسال گردیده و 
حسب شکایت شاکی و مدیر شرکت تواضع، چک فوق را متهم تحویل و با سوء استفاده از آن به نفع خود به 
فرد دیگری واگذار نموده است که گواهی شرکت نیز موجود است و حسب اظهارات شاکیه چک مورد نظر در 
ملایر توسط متهم بابت خرید اجناس به فرد دیگری واگذار شده، ضمن احراز و اثبات بزهکاری به استناد ماده 
67٤  و 19 قانون مجازات اسلامی به یک سال حبس تعزیری محکوم می نماید. رای صادره غیابی و ظرف 
بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در این شعبه و ظرف بیست روز پس از آن قابل تجدید نظر خواهی در 
استان البرز می باشد.   97/13138/ف                                 رییس شعبه 113 کیفری 2 کرج - اکبری ایرج

ابلاغ وقت )احضار متهم(
احضار متهم مربوط به دادسرا و نیز دادگاه در فرض عدم 

وجود کیفرخواست
این   9709983023100079 کلاسه  پرونده  در 
شعبه آقای حمید عبدی به اتهام ایراد ضرب و جرح 
عمدی تحت تعقیب گرفته است. با عنایت به مجهول 
قانون  مقررات 17٤  اجرای  و در  متهم  بودن  المکان 
آئین دادرسی کیفری دادگاه های عمومی و انقلاب در 
امور کیفری به نامبرده ابلاغ می گردد تا طی مهلت 
اتهام  از  برای دفاع  این آگهی  انتشار  از  30 روز پس 
در  است  بدیهی  گردد.  حاضر  شعبه  این  در  انتسابی 
صورت عدم حضور، مطابق مقررات رسیدگی غیابی به 

عمل خواهد آمد. 
منشی شعبه 11 بازپرسی دادسرای عمومی و انقلاب 

مجتمع شهید بهشتی باغستان کرج - سجاد آجرلو
97/13141/ف

دادنامه 
حل  شورای   38 شعبه   97099826917000٤0 کلاسه  پرونده 
زاده(  ملک  )شهید  شماه 2  مجتمع  سابق(   17 ( کرج  اختلاف 

تصمیم نهایی شماره 9709972691700271
خواهان: آقای بهلول گرامی فرزند نجفعلی به نشانی البرز- شهرستان 
کرج - شهر کرج - حسین آباد - بلوار تربیت مربی - کوهپایه ٤ - پ 

39٤ و 3
خوانده : آقای علی اکبر سرچمی فرزند جواد به نشانی البرز - کرج 

خواسته ها: 
1. تامین خواسته 

2. الزام به ایفای تعهد )مالی( مبنی بر 
3. مطالبه خسارات دادرسی 

)رأی شورا(
اکبر  علی  آقای  طرفیت  به  گرامی  بهلول  آقای  دعوی  مورد  در 
سرچمی دائر بر مطالبه مبلغ 86/000/000 ریال از بابت اقساط 
با احتساب خسارات دادرسی و  وام دریافتی شده توسط خوانده 
تأخیر تأدیه نظر به اینکه خوانده با وصف ابلاغ قانونی در جلسه 
برائت ذمه خویش تقدیم  نیافته و دلیلی برای  مورد نظر حضور 
با  ثابت تشخیص داده و  بنابراین شورا دعوی خواهان را  نداشته 
آئین دادرسی مدنی و  قانون  استناد مواد 1198 و ٥19 و ٥22 
مواد 68٤ و 698 و 709 قانون مدنی حکم به محکومیت خوانده به 
پرداخت مبلغ 83/612/626  ریال از بابت اقساط پرداخت شده و 
مبلغ 2/820/000 ریال هزینه دادرسی با احتساب خسارات تأخیر 
از تاریخ تقدیم دادخواست لغایت زمان اجرای در حق خواهان اعلانم 
می دارد. حکم صادره  غیابی است و ظرف بیست روز پس از ابلاغ 
قابل واخواهی در شورا و سپس قابل تجدید نظر در محاکم عمومی 

کرج می باشد.   97/13134/ف
رحمتی قاضی شعبه 38 شورای حل اختلاف کرج

حدود 5 ماه پیش در روزهای پایانی اسفند و آغاز تعطیلات نوروزی بانویی با حکم استاندار البرز سکان مدیریت امور بانوان و خانواده استانداری البرز را به دست گرفت. بانویی از نسل جوانانی که امید را سرلوحه کار 
خویش قرار داده و با عزمی جزم و البته برنامه ای مدون پا به عرصه گذاشته تا بانوان البرز این بار نه در حد شعار و صحبت های کلیشه ای که کاملاً محسوس راهکارهای ارائه شده برای رفع مشکلات بانوان استان را 
درک و لمس کنند. بر آن شدیم گفت وگویی با سرکار خانم »مریم اسماعیلی فرد« مدیرکل امور بانوان استانداری البرز داشته باشیم و از نزدیک با جنس دغدغه های وی آشنا شده، گزارش جامعی از اقدامات صورت 
گرفته در این مدت را به اطلاع مخاطبان رسانده و چشم انداز روشنی از آینده پیش روی این استان در حوزه بانوان ارائه کنیم.  آنچه اینک پیشکش نگاه مهربان شما می شود ماحصل گفتگویی است که در دفتر امور 

بانوان استانداری البرز صورت گرفته و مریم اسماعیلی فرد با آن روح لطیف و روحیه مقتدر برایمان از رؤیاهای مشترک زنان این سرزمین و راه های تحقق آن سخن گفته است.
مهم ترین موضوعاتی که در این گفتگو به آن پرداخته شد ازاین قرار است: بررسی مشکلات خانواده زندانیان البرز، تشکیل کمیته »توان افزایی اقتصادی زنان«، طرح »مسیر کسب وکار من«، تربیت و پرورش سفیرانی 

برای ارائه تسهیلات مشاغل خانگی و روستایی به بانوان استان البرز، تدوین »سند ارتقای وضعیت زنان و خانواده«، طرح »ارتقای تاب آوری جوامع محلی با تأکید بر زنان« و ایجاد شبکه دولت - زنان البرز. 
تیلدا حسینی

دنیای هوادار در گفت و گو با مدیرکل بانوان استانداری البرز بررسی می کند 

دغدغه هایی از جنس »زنانه«
اسماعیلی فرد: انتصاب زنان در پست های مدیریتی 

یکی از اولویت های اساسی من است

تجلیل مدیریت شهری کرج 
ازسفیر داوران ایرانی در جام جهانی 

 فغانی: ورزش بانوان نیازمند توجه 
جدی است

جلسه کارگروه ورزشی شورای شهر کرج با حضور منصور وحیدی 
نایب رئیس شورای شهر کرج و اعضای تیم فوتبال شهرداری کرج 
و جمعی از پیشکسوتان و مربیان حوزه ورزشی استان البرز و با 
حضور علیرضا فغانی داور بین المللی فوتبال ایران برگزار شد. در 
این جلسه که بعدازظهر چهارشنبه در مجتمع فرهنگی ورزشی 

میلاد برگزار شد، از علیرضا فغانی تقدیر شد.
جهت  حاضرین  از  تقدیر  ضمن  ایران  فوتبال  بین المللی  داور 
برگزاری این کارگروه، نهادینه کردن ورزش همگانی را امری بسیار 

ضروری و اجتناب ناپذیر عنوان کرد.
تعداد  بر  ورزشی  کارگروه های  تشکیل  با  اینکه  بیان  با  فغانی 
قهرمانان این عرصه در شهرها افزوده خواهد شد، گفت: معتقد 
هستم باید در جایی فعالیت کرد که خریدارت باشند و بهتر است 
این مکان کشور خودت باشد. وی با اشاره به اینکه ورزش بانوان 
نیازمند توجه جدی است، گفت: ورزش همگانی باید در جامعه 

نهادینه شود.
علیرضا فغانی گفت: خیلی از مسئولان کشور ورزشی نیستند 
اما به خوبی از شاخه های مختلف ورزش ایران که نیاز به تأمین 
منابع مالی دارد، حمایت می کنند. وی با اشاره به اینکه حمایت 
شهرداری ها به عنوان یک نهاد غیردولتی از ورزشکاران بسیار مهم 
است، ادامه داد: ورزش قهرمانی در دل ورزش همگانی است اما از 
این نظر خیلی با کشورهای پیشرفته دنیا فاصله داریم، به ویژه در 

حوزه بانوان به این مهم به خوبی پرداخته نمی شود.
فرشاد فلاحت زاده که از ورزشکاران باسابقه ایران در عرصه فوتبال 
است نیز در این مراسم بیان کرد: قضاوت های عالی که علیرضا 
فغانی و تیم داوری ایران در رقابت های جام جهانی 2018 در 

کشور روسیه داشتند افتخارآفرینی برای کشورمان است.
وی در ادامه با اعلام خرسندی از حضور داور بین المللی فوتبال 
گفت:  کرج،  شهر  شورای  ورزشی  کارگروه  جلسه  در  ایران 
بهره مندی از تجربیات علیرضا فغانی در عرصه فوتبال و فرهنگ 
کشور به دلیل سوابق ورزشی و همچنین بااخلاق بودن وی بسیار 

اثرگذار است.

خبر

سرپرست سازمان حمل ونقل ریلی
شهرداری کرج:

 یک میلیارد و 950 میلیون »یوآن« به 
پروژه قطار شهری کرج تزریق می شود

سرپرست سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری کرج از تصویب لایحه 
فاینانس در شورای اسلامی شهر خبر داد و افزود: در قالب تسهیلات 
خارجی، یک میلیارد و 9٥0 میلیون یوآن به پروژه قطار شهری تزریق 

می شود. 
علی اصغر صلواتی با اشاره به اینکه فاینانس بر اساس مصوبه شورای 
عالی اقتصاد تعیین شده است، گفت: با توجه به تحریم ها و وضع 
اقتصادی موجود، فاینانس بهترین راه حل برای تأمین بودجه قطار 

شهری بود که در دستور کار قرار گرفت و اجرایی شد.
وی با اشاره به اینکه برای اتمام پروژه مترو برنامه تدوین شده تهیه شده 
است، اظهار داشت: تمام اهداف این پروژه و تمامی راه کارهایی که 
ممکن است به کارِ سازمان بیاید در این سناریو پیش بینی شده است.

وی بیان کرد: متأسفانه طی 13 سال گذشته تلاشی برای تأمین 
بودجه قطارشهری کرج صورت نگرفته است، این در حالی است که 
طی این سال ها 26 هزار میلیارد تومان چرخش مالی در شهرداری 
داشتیم و بودجه موردنیاز قطار شهری تنها سه هزار میلیارد بوده است!
صلواتی افزود: در این شرایط اقتصادی دیگر نمی توان به راحتی سه 
هزار میلیارد تومان را از طریق تسهیلات داخلی به دست آورد و طبق 
کارشناسی ها و مطالعات صورت گرفته در حال حاضر تنها مسیری که 
می تواند قطار شهری را از این بن بست خارج کند، استفاده از تسهیلات 

خارجی است.

خبر

عکس: معصومه علی اکبر
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دهان  ما  فوتبال  در  همواره  معروفی  جمله 
به دهان می چرخد که می گویند »نیمکت 
استقلال و پرسپولیس نیاز به یک مربی مقتدر 
دارد تا همه از وی حساب ببرند« و تا سال 
ها تصور می شد که کسی به جز »امیر قلعه 
نویی« برای استقلال و کسی جز »علی دایی« 
برای پرسپولیس نمی تواند چنین اقتداری 
داشته باشد تا همه را به یک خط و گوش 
به فرمان خود کنند. ادعایی که خیلی فوتبالی 
به نظر نمی رسد اما با رفت و آمد های متعدد 
و البته ناموفق مربی های داخلی به نیمکت 
این دو باشگاه، هر بار بیشتر از قبل بر این 
ادعا صحه گذاشته می شد. حتی خیلی ها 
گردن  نیز  را  خارجی  مربیان  نشدن  موفق 
همچین مساله ای می انداختند چرا که به 
اعتقاد برخی، قدرت »لیدرها« و دست های 
پشت پرده در این دو باشگاه بسیار زیاد است 
و هرکسی از پس چنین جو و فضایی بر نمی 
آید و کسی مثل امیر قلعه نویی کاملا رگ 
خواب لیدر ها را در دست دارد و می تواند 
فضای بیرون باشگاه را هم مدیریت کند و 
حتی گفته می شد که قلعه نویی و علی دایی 
در نبودشان نیز اعمال نفوذ بر لیدرها را حفظ 

کرده اند.
درست در فضایی که »علیرضا منصوریان« 
درخشان«  »حمید  وی  از  تر  قبل  یا  و 
برای  کننده  ناامید  نتایج  کسب  از  پس 

همواره حاضر  از مسئولیت پذیری درِ  فرار 
»افشاگری« علیه آقایان را برای خود باز می 
این  نیمکت  روی  تحولات  و  تغییر  کردند، 
باشگاه ها به طرز شگفت آوری نتیجه بخش 
از آب در آمد و آن آدم ها نیز به مرور افشاگری 
های خود را فراموش کردند و در گوشه ای 
از دنیای عجیب فوتبال سعی کردند که به 
فعالیت خود ادامه دهند. ماجرایی که برای 
اکثر سرمربی های اخراج شده این دو باشگاه 
پر طرفدار پایتخت قابل بسط دادن است و 
ماجرای  است.  شده  تکرار  نوعی  به  بار  هر 
تکراری »نگذاشتند کار کنیم« و یا »تا فردا 
همه چیز را افشا خواهم کرد«! فردایی که به 
طرز عجیبی هیچ گاه از راه نرسید و به مرور 
تبدیل به سناریوی تکراری »فرار به جلو« در 

فوتبال ما شده است.
»برانکو  ورود  با  که  است  سالی  چند  اما 
ایوانکوویچ« برای پرسپولیس و »وینفرد شفر« 
برای استقلال، می توان گفت که نیمکت این 
دو باشگاه به یک شخصیت با ثبات، قدرتمند 
و البته حرفه ای تبدیل شده است که مسیر 
درست رسیدن به بلوغ را طی می کند. مربیانی 
که رزومه مشخص و قابل دفاع آن ها، نشان از 
یک پیشینه کاملا فوتبالی دارد که هیچ لیدر و 
دست پشت پرده ای، کوچکترین خدشه ای 
نتوانسته است به آن وارد کند. همانطور که 
پیش بینی هم می شد، این کارنامه های خوب 
فوتبالی، در ایران هم ادامه دار شد و این مربیان 
بیش از پیش در فوتبال ایران اسم و رسم پیدا 
کردند و جا دارد که بگوییم این بار هم هیچ 
دست پشت پرده ای تا به اینجا نتوانسته است 
آن را جریحه دار کند و اجازه کار کردن را از این 

دو مربی سلب کند.
»دانش فوتبالی« مساله ای است که گاهی در 
فوتبال ما نادیده گرفته می شود. مساله ای 

که در همه جای دنیا اولین و اساسی ترین 
معیار برای انتخاب سرمربی های باشگاه ها 
گرفتن چنین  نادیده  و  آید  به حساب می 
ناپذیری  جبران  ضربات  تواند  می  چیزی، 
اولین  کند.  وارد  ای  حرفه  باشگاه  یک  به 
صدمه آن بدون شک راندن تیم به حواشی 
است. حواشی غیر فوتبالی و بی اساسی که 
متهم  و  ها  خودی  کردن  تبرئه  برای  تنها 
ساختن غیر خودی ها تولید می شود و در 
زمین مسابقه هیچ کارکردی ندارند. درست 
است که این قصه در بعضی باشگاه ها که با 
مشکلات عدیده و پیچیده ای در یک فصل 
دست و پنجه نرم می کنند، صدق نمی کند 
اما همواره از اولین دوره لیگ برتر در باشگاه 
هایی مثل پرسپولیس و استقلال که با بودجه 
دولتی اداره می شوند، تنها راه باقی مانده برای 
فرار از مسئولیت پذیری پناه بردن به حواشی 

بوده است.
 بی تردید دست های پشت پرده در فوتبال 
ما وجود دارد و این مساله غیر قابل انکار 
سازی  آماده  که  کنم  نمی  فکر  اما  است، 
بازیکنان برای یک فصل با سی بازی، خیلی 
ربطی به مسائل خارج زمین فوتبال داشته 
محض  به  تیم  یک  جدید  مربی  که  باشد 
بازیکنان  افتضاح«  های  »بدن  از  ورودش 
»برانکو  و  شفر«  »وینفرد  بگوید.  سخن 
ایوانکوویچ« در این مدت کوتاه ثابت کرده 
اند که چه تیم نتیجه بگیرد و چه نتیجه 
تواند  نمی  هیچ کس جز خودمان  نگیرد، 
تیم را به حاشیه براند و هیچ کس هم جز 
خودمان نمی تواند آن را از منجلاب حواشی 
بیرون بکشد و به متن ماجرا یعنی »فوتبال« 
نشدن  غرق  برای  که  فوتبالی  بازگرداند. 
خودمان حاضریم آن را هم به زیر بکشیم و 

فدای یک مشت حرف »مفت« بکنیم.

سرانجام پورعلی گنجی در لیگ بلژیک!
نهایتا پورعلی گنجی قراردادی دوساله با تیم یوپن بلژیک به امضا رساند. هدایت 

این تیم بلژیکی را کلود ماکه له له فرانسوی به عهده دارد که در دوران بازیگری اش 
ستاره تیم هایی چون چلسی و رئال مادرید بود. یوپن در سه هفته ابتدایی لیگ 

بلژیک موفق به کسب امتیاز نشده و در انتهای جدول قرار دارد.

لاکسالت و کاستیخو به میلان پیوستند
میلان اعلام کرده دیگو لاکسالت را به خدمت گرفته است. این بازیکن 2٥ ساله 

در پست دفاع چپ بازی می کند. میلان همچنین اعلام کرده ساموئل کاستیخو 
23 ساله که در پست وینگر بازی می کند را به خدمت گرفته است. در ازای این 

انتقال کارلوس باکا و جیانلوکا لاپادولا به ویارئال می روند.  

پائولو بنتو، سرمربی تیم فوتبال کره جنوبی شد
تیم ملی کره جنوبی که از بعد از پایان جام جهانی به دنبال سرمربی جدید بود، 

در نهایت پائولو بنتو سرمربی پرتغالی را به عنوان سرمربی جدید خود انتخاب 
کردند.قرارداد این مربی ٤ ساله است و قرار است تا پایان جام جهانی قطر هدایت 

تیم ملی کره جنوبی را عهده دار باشد.

مهدی تاج: کی روش تا جام ملت ها با ماست
مهدی تاج که طی سفر به ارومیه درباره تکلیف این مربی برای نشستن روی 

نیمکت تیم ملی گفت: »مجدداً با کی روش وارد مذاکره شدیم. به نظرم او تا جام 
ملت ها سرمربی تیم ملی است و از حضورش استفاده خواهیم کرد. در مواقعی که 

اردوی تیم ملی دیده شده او می آید و اردوها را ادامه می دهد.«

دوری سه ماهه کوین دی بروین از میادین
منچسترسیتی اعلام کرده دی بروین دچار مصدومیت LCL زانو شده و با وجود 

اینکه نیازی به جراحی ندارد حدود 3 ماه دور از میادین خواهد بود. او  که فصل 
گذشته بهترین بازیکن منچسترسیتی بود انتظار می رود 10 بازی تیمش در لیگ 

و ٤ بازی ابتدایی لیگ قهرمانان را از دست دهد. 

از ایران تا جهان فوتبال
بعضی ها داغشو دوست دارن 

شکایت رئال مادرید از اینتر به فیفا
رئال مادرید که تاکید کرده به هیچ عنوان قصد فروش مودریچ را ندارد بنابر 

گزارش ها قصد شکایت از اینتر به دلیل مذاکره با مودریچ بدون اجازه آن ها را 
دارد. رسانه های ایتالیا پس از جام جهانی 2018 از مذاکره نمایندگان مودریچ با 

اینتر و تمایل این بازیکن به ترک برنابئو خبر دادند.

مذاکره سپیدرود با مهاجری
مسئولان تیم فوتبال سپیدرود رشت پس از جدایی خداداد عزیزی از این تیم به 

دنبال انتخاب سرمربی جدید هستند.  قرار است رضا مهاجری سرمربی فصل گذشته 
تیم پدیده خراسان، با مدیران تیم سپیدرود مذاکره کند تا در صورت توافق نهایی 

هدایت سرخ پوشان رشتی را در ادامه لیگ برتر بر عهده داشته باشد.

کسر 6 امتیاز و بسته شدن پنجره نقل و انتقالات در انتظار صبای قم
باشگاه صبای قم با جریمه 1٥000 هزار فرانکی رو به رو شده است و در صورتی 

که بدهی خود را طی موعد مقرر )30-90 روز( پرداخت نکند با کسر 6 امتیاز و 
بسته شدن پنجره نقل و انتقالات رو به رو می شود. گفتنی است که وضعیت فعلی 

این تیم کاملا نامشخص است!

محمدحسین سیفی

متن را فدای حاشیه نکنیم...

به خاطر یک مشت حرف »مفت«!

رسانه ها فشار روی بازیکنان را کم کنند

شاهین طبع: همه چیز به روز مسابقات بستگی دارد

مصدومی به جز حدادی نداریم
مهران شاهین طبع در حاشیه اردوی آمادگی 
تیم ملی، ضمن ابراز رضایت از شرایط تیم، 
خوبی  خیلی  اردوهای  شکر  گفت:»خدارو 
داشته ایم و از شرایط تیم راضی هستم. زمان 
اردو کمی طولانی شد. کادر فنی و بازیکنان 
در  کردیم  سعی  و  کشیدند  زیادی  زحمت 
بین اردوها به بازیکنان استراحت بدهیم تا 
بازیکنان  وضعیت  درباره  او  نشوند.«  خسته 
دیدگی  آسیب  جز  به  افزود:»خوشبختانه 
حدادی، مصدومیت دیگری در تیم نداریم و 
بازیکنان آماده هستند. عضله کشاله ران حامد 
پاره شده و باید استراحت کند تا بتواند در بازی 
های حساس کمک تیم باشد. حدادی از روز 
پنج شنبه با اجازه پزشک تمرینات سبکی را 
آغاز کرد اما ترجیح می دهیم در بازی های 

آسان از او استفاده نکنیم تا آسیب دیدگی اش 
بیشتر نشود.«

رسانه ها فشار روحی بازیکنان را 
کم کنند

تیم  کیفیت  درباره  ملی  تیم  سرمربی 
جاکارتا  آسیایی  های  بازی  در  حاضر  های 
کیفیت  به  راجع  خواهیم  می  گفت:»وقتی 
تیم ها نظر بدهیم باید تک تک بازیکنان را 
زیر نظر داشته باشیم. بسیار مهم است که 
شرایط تیم ها در چند سال اخیر چطور بوده 
اند. تیم  و چقدر پیشرفت یا پسرفت کرده 
ما ظرفیت خوبی دارد، اما همه چیز به روز 
مسابقات بستگی دارد و ما  هیچ مسابقه ای 
را دست کم نمی گیریم.« وی ادامه داد:»در 
دور گذشته تیم ایران از همه رقیبان خود بهتر 

بود اما در نهایت نتوانست به هدفش برسد و 
نایب قهرمان شد. تصمیم داریم قدم به قدم 
پیش برویم و از آسیب دیدگی ها جلوگیری 
کنیم. رسانه ها می توانند با شناساندن سایر 
تیم ها، به ما کمک کنند و فشار روحی و روانی 
بازیکنان را کم کنند. از اهالی رسانه بسکتبال 
که جز خانواده ما هستند، درخواست حمایت 
داریم و امیدواریم که برای کسب موفقیت در 

این دوره از بازی ها در کنار ما باشند.«

لیست کمیته ملی مورد تایید ما نبود
شاهین طبع درباره عدم اعلام لیست بازیکنان 
تیم ملی از سوی فدارسیون گفت:»لیستی که 
کمیته ملی المپیک اعلام کرده بود، مورد تایید 
ما نبود. به همین خاطر فدارسیون بسکتبال 
اسامی بازیکنان را منتشر نکرد. دو ماه پیش 
 Long list مسئولین بازی های آسیایی از ما
خواستند. در آن لیست نام اوشین ساهاکیان 
هم قرار داشت اما با خداحافظی اوشین مجبور 
به تغییر شدیم. چون اینگونه تغییرات قابل 
پیش بینی نیست، آقای سجادی گفتند که ما 
تا دو روز قبل از آغاز بازی های آسیایی جاکارتا 
تغییر  را  بازیکنان  اسامی  لیست  توانیم  می 
دهیم. به همین منظور ترجیح دادیم پس از 
تعیین 12 نفر اصلی، لیست تیم ملی را اعلام 
کنیم.«  سرمربی تیم ملی بزرگسالان درباره 

امکان برگزاری دیداری دوستانه پیش از شروع 
بازی ها عنوان کرد:»محمد عابدینی کمک 
مربی تیم ملی دو هفته زودتر به جاکارتا اعزام 
شد تا علاوه بر بررسی شرایط و محل اسکان 
تیم، رایزنی هایی برای یک بازی دوستانه انجام 
دهد. اگر بتوانیم پیش از شروع بازی های خود 
مان  آمادگی  کنیم،  برگزار  دوستانه  دیداری 

بیشتر خواهد شد.«

 حریفان گردن کلفتی داریم
شاهین طبع درباره انصراف تیم امارات از حضور 
در بازی های آسیایی گفت:»نگران انصراف تیم 
امارات نیستیم. گاهی فدارسیون برخی کشورها 
نتیجه  توانند  نمی  دانند  می  آنکه  دلیل  به 
مناسبی بگیرند و باید هزینه زیادی کنند، تیم 
خود را به مسابقات اعزام نمی کنند. این تیم ها 
حریف ما نیستند. حریفان اصلی ما تیم های 
گردن کلفتی مثل کره جنوبی، چین، فیلیپین 
و ژاپن هستند که در این بین تیم چین از همه 
او همچنین  است.«  قدرتمندتر  ها  تیم  این 
درباره محدودیت تعداد کادر فنی در این رقابت 
ها توضیح داد:»مسئولین این رقابت ها تنها 
برای ٥ نفر از اعضای کادر فنی آیدی کارت 
صادر کرده اند و ما نمی توانیم پزشک، ماسور و 
تدارکات داشته باشیم که متاسفانه اتفاق خوبی 

نیست. اما چاره ای جز قبول قوانین نداریم.«

پیش از اعزام تیم ملی بسکتبال ایران به بازی های آسیایی 
جاکارتا، »دنیای هوادار« با مهران شاهین طبع سرمربی تیم 
ملی بسکتبال گفت و گویی داشت. در این مصاحبه شاهین 
آسیایی،  های  بازی  برای  بازیکنان  آمادگی  سطح  از  طبع 
مصدومیت حدادی و انتظاری که از اهالی بسکتبال به خصوص 
»دنیای  و گوی  ادامه گفت  در  دارد سخن گفت.  ها  رسانه 

هوادار«  با سرمربی تیم ملی بسکتبال  ایران را می خوانید: کیانا  شادرو

پنج گل به خودی تنها در چهار هفته!
گل به خودی های خانمان برانداز !

محمدحسین سیفی- ظاهرا گل به خودی های پر شمار 
و متعدد جام جهانی 2018 روسیه، تاثیرش را بر فوتبال 
ایران و لیگ ما نیز گذاشته است و تا به همینجای لیگ 
به خودی های  آمار گل  تنها ٤ هفته گذشته است،  که 
لیگ به طرز قابل تاملی بیشتر و بیشتر می شود و لحظه 
ای غفلت در هفته های آتی می تواند باعث شود که به 
کل آمار گل به خودی ها از دستمان خارج شود! اتفاقی 
برای فوتبال  باوجود جذابیت خبری که دارد، خیلی  که 

کشور خوشایند نیست.
در همین هفته چهارم لیگ برتر دو اشتباهی که منجر به دو 
گل به خودی شد، شکست دو تیم را به همراه داشت و این 
گلها کاملًا به زیان تیم های دریافت کننده تمام شد. در دیدار 
تیم های استقلال تهران و پارس جنوبی جم، تک گل بازی با 
ضربه آرمین سهرابیان به سمت دروازه مهدی رحمتی به ثمر 
رسید تا سه امتیاز حساس این بازی به شاگردان مهدی تارتار 
برسد و وینفرد شفر اولین شکست اش را با استقلال در این 

فصل تجربه کند.
در اهواز هم نساجی مازندران که با گل محمد عباس زاده 
در نیمه نخست از میزبانش پیش بود، در نیمه دوم و پس 
خوزستان  فولاد  از  هم  را  دوم  گل  تساوی،  گل  دریافت  از 
بیت سعید  دریافت کرد؛ در صحنه گل دوم، شوت حسن 
با برخورد به دیرک دروازه نساجی، در مسیر برگشت توپ 
با برخورد به بدن حامد لک سنگربان نساجی آرام به گوشه 
دروازه رفت تا گل پیروزی بخش میزبان به این ترتیب به ثمر 
برسد. به جرئت می توان گفت نساجی مستحق شکست در 

این دیدار نبود.
برابر تیم سابقش یعنی  گل به خودی حامد لک در دیدار 
فولاد خوزستان، یکصد و هشتادمین گل به خودی در تاریخ 
رقابت های لیگ برتر بود که ٥ گل آخر آن در فصل جاری 
به ثمر رسیده است. تعداد گل به خودی های به ثمر رسیده 
در هجدهمین دوره لیگ برتر بیشتر از گل به خودی های 
دوره دوم و سوم لیگ برتر بوده و تنها یک گل به خودی دیگر 
باعث می شود آمار این دوره با اولین و پنجمین دوره لیگ 

برتر مساوی شود.
در ادوار مختلف لیگ برتر، هفتمین دوره لیگ برتر از نظر 
تعداد گل به خودی بیشترین آمار را دارد؛ در آن دوره 20 گل 
به خودی در تمام بازیها ثبت شده است. تنها ٤ هفته گذشته 
است و هیچ بعید نیست که با ادامه همین روند و افزایش تعداد 
گل به خودی ها، رکورد هفتمین دوره لیگ برتر در این زمینه 

شکسته شود!

یادداشت

آغاز ماراتن فوتبال اروپا از امشب
مادرید امشب زودتر می خوابد!

 امروز بعد از مدتها شنبه یکشنبه 
های بدون جذابیت و هیجان، تقویم 
فوتبالی دنیا کارش را از سر خواهد 
به  را  ای  تازه  های  ورق  و  گرفت 
خود خواهد دید. پس از مدت ها 
انتظار، می توان گفت که از امشب 
به جز »آلمان«، تمامی لیگ های 
معتبر دنیا به طور رسمی کار خود 
هیجان  ماراتن  یک  آغاز  برای  را 
انگیز و نفس گیر آغاز خواهند کرد. انگلیس و فرانسه که از هفته 
پیش سوت حرکت قطار فوتبال اروپا را به صدا در آوردند، از امروز 
»ایتالیا« و »اسپانیا« را هم سوار این قطار بی رحم می کنند تا 

چشم تمام دنیا دوباره به سمت اروپا خیره شود.
امشب دیدار افتتاحیه لالیگا را دو تیم »سلتاویگو« و »اسپانیول« از 
ساعت 20:٤٥ برگزار خواهند کرد و با دیدار 00:٤٥ بامداد بارسلونا 
برابر آلاوز، دیدار های امشب به پایان خواهد رسید. بی تردید اکثر 
هواداران فوتبال دنیا به خصوص اسپانیا، منتظر اولین دیدار آبی 
اناری ها در این فصل هستند تا این تیم را پس خرید های پر شمار 
و کم نظیری که در فصل نقل و انتقالات داشتند، تماشا کنند. 
به جرئت می توان گفت که امشب، اولین رونمایی از بارسلونای 

ترسناک این فصل به کاپیتانی »لیونل مسی« خواهد بود.
با »کریس  فوتبال کمی زودتر  اما، هواداران  ایتالیا  آ  در سری 
رونالدو«ی این فصل آشنا خواهند شد. چرا که دیدار افتتاحیه 
این فصل سری آ را مدافع عنوان قهرمانی یعنی یوونتوس برابر 
کیه وو برگزار خواهد کرد و طبق گفته سرمربی بانوی پیر یعنی 
»ماسیمیلیانو آلگری«، این دیدار اولین دیدار رسمی رونالدو با 
پیراهن یونتوس خواهد بود و وی از ابتدا در ترکیب حضور خواهد 
داشت. احتمالا داغ دل هواداران رئال مادرید پیش از قدرت نمایی 
دیدار آخر شب بارسلونا تازه شود و هر لحظه درخشش کریس 
رونالدو در دیدار برابر کیه وو، دل آن ها را به درد خواهد آورد. 
هیچ بعید نیست که خیلی از مادریدی ها امشب هیچ یک از 

دیدار ها را نبینند !
لیگ انگلیس نیز از امروز وارد هفته دوم خود می شود و بی تردید 
دربی لندن حساس ترین دیدار امشب فوتبال اروپا می تواند باشد. 
جایی که شاگردان »اونای امری« در آرسنال از ساعت 21:00 به 
وقت تهران باید به مصاف چلسی و شاگردان »مائوریتسیو ساری« 
بروند. دو تیم لندنی در هفته نخست عملکرد متفاوتی داشتند. 
توپچی ها هفته نخست را با شکست خانگی برابر قهرمان فصل 
گذشته یعنی منچسترسیتی آغاز کردند و در طرف مقابل، آبی 
های لندن با سه گل هادرزفیلد را در هم کوبیدند و با روحیه نسبتا 

خوبی پا در این مسابقه خواهند گذاشت.

یادداشت

ختصاصی
 ا

مهدی تیموری

کوواچ، تلفن همراه را در بایرن  ممنوع کرد...
حکومت نظامی در مونیخ!

بر اساس سیاست های جدید نیکو کوواچ سرمربی بایرن مونیخ، 
از  استفاده  حق  تمرینات  در  پس  این  از  تیم  این  ستاره های 

گوشی های موبایل خود را نخواهند داشت. 
در رختکنی مملو از ستاره هایی درکلاس جهانی، اعلام چنین 
تصمیمی کار ساده ای نیست. اما نیکو کوواچ با اتخاذ رویکردی 
تیمش  در  را  موفقیت  برای  مناسب  فضایی  دارد  قصد  جدی 
بوجود آورد. در عصر شبکه های اجتماعی و برندینگ شخصی 
فوتبالیست ها، گوشی های موبایل به آخرین قربانی فلسفه ی فوتبال 

کرواسی تبدیل شده اند.
به گزارش اشپورت بیلد، سرمربی جدید بایرن مونیخ به بازیکنانش 
دستور داده که در مقر تمرینی بایرن، سبنر اشتراسه، بازیکنان 
تنها در رختکن مجاز به استفاده از موبایل هستند و استفاده از هر 
نوع گوشی موبایل، بیرون از رختکن، ممنوع است. سایر اتاق ها و 
سالن های مجموعه و حتی مرکز پزشکی هم از این قاعده مستثنی 
نیست. بعد از آنکه چند نفر از بازیکنان بایرن از این قانون تخطی 
کردند، کوواچ دستور خود را دوباره تکرار کرده و بازیکنان خاطی 
را به تنبیه تهدید کرد. به گزارش بیلد، بعد از آن دیگر در زمان 
ماساژ بازیکنان و غذاخوری های دسته جمعی، گوشی موبایلی دست 

بازیکنان این تیم دیده نشده است. 
کوواچ در توضیح این تصمیم خود گفته که این اقدام باعث شده 
حواس بازیکنانش کمتر پرت شود، در زمان حال سیر کنند و با 
یکدیگر تعامل بیشتری داشته باشند. کوواچ در این باره به بیلد 
گفت:»استفاده از تلفن های موبایل در رختکن اشکالی ندارد. ولی 
در جاهای دیگر ممنوع است. وقتی داریم با هم غذا می خوریم 
باید مثل افراد عادی با هم گپ بزنیم نه اینکه همه روبروی هم 
بنشینیم و هر کس مشغول سر و کله زدن با تلفن همراه خود باشد. 
همینطور در زمان فیزیوتراپی و ماساژدرمانی بازیکنان، بچه های 
ما در این لحظات باید آرامش داشته باشند نه اینکه دائماً با نگاه 
کردن به تلفن ها حواس شان را پرت کنند. بعید می دانم در جریان 
فیزیوتراپی یا ماساژدرمانی، تششع موبایل برای بازیکنان خوب 

باشد.«
ممنوعیت تلفن همراه در ترکیب با تمرین های سخت و دشوار 
نیکو کوواچ نشان می دهد او برای مدیریت بازیکنانش به روشی 
سخت گیرانه و در عین حال مبتنی بر برقراری ارتباط صمیمی با 

تک تک بازیکنان وفادار است. 
او برای تغییر دادن فرهنگ 
حاکم بر رختکن بایرن به 

شیوه ای که خود می خواهد، 
تردید به دل راه نمی دهد. 
باید دید ستاره های بایرن 

از سخت گیری های 
کوواچ و 

ممنوعیت های 
او به خصوص 

ممنوعیت تلفن 
همراه، خسته 

نشده و بر 
علیه شورش 
نخواهند کرد؟

خبر


